
Protokół Nr 19/2016 

dziewiętnastej  sesji Rady Gminy odbytej w dniu 31 sierpnia 2016r. 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Piaskach, ul. Strzelecka 4. 

 

Ad. 1 Otwarcie, powitanie, stwierdzenie kworum. 

  

Przewodnicząca Rady Gminy, Pani Irena  Różalska powitała radnych, Wójta Gminy Piaski, Pana Wiesława 

Glapkę, Skarbnika Gminy, Panią Elżbietę Karolczak, sołtysów, zaproszonych gości, radnych powiatu,  oraz 

media.  

  

Stwierdziła, że w dzisiejszej sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum przy którym może obradować                             

i podejmować uchwały Rada Gminy Piaski. (rada liczy 15 radnych) 

 

Marek Majsnerowski  – nieobecny  

  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

  

Ad. 2 Informacja na temat porządku obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy  odczytała porządek obrad sesji:  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad, powitanie, stwierdzenie kworum. 

2. Informacja na temat porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy Piaski. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy Piaski. 

6. Sprawozdania przewodniczących komisji. 

 

7. PODJĘCIE  UCHWAŁ W SPRAWIE: 

      - zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2016r., 

      - regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie   

        Gminy Piaski, 

     - wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Piaski od Powiatu Gostyńskiego zadań związanych z   zimowym  

       utrzymaniem dróg powiatowych w sezonie zimowym 2016/2017, położonych w granicach    

       administracyjnych gminy, 

    - zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania, ustalenia ich numerów i granic   

      oraz wyznaczenia siedzib obwodowych komisji wyborczych na terenie Gminy Piaski. 

8. Zapytania, wolne głosy i wnioski.  

9. Zakończenie obrad. 

 

Za porządkiem obrad głosowało 14 radnych.  

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy głosowało 14 radnych.  

 

Ad. 4 Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy Piaski. 

 

Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy Piaski z działalności międzysesyjnej stanowi załącznik  do 

protokołu.  

 

Ad. 5 Sprawozdanie Wójta Gminy Piaski. 

 

Sprawozdanie  Wójta Gminy Piaski z działalności międzysesyjnej stanowi załącznik do protokołu.  

 



Przed przystąpieniem do sprawozdań przewodniczących komisji Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, 

że na Sali znajduje się 15 radnych. W trakcie sprawozdania Wójta Gminy Piaski na obrady przybył Radny 

Marek Majsnerowski.   

 

Ad. 6 Sprawozdania przewodniczących komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, Pani Maria Wesołek złożyła sprawozdanie z posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej. Radna poinformowała, że tematami kontroli komisji była: analiza wykorzystania środków                        

z Funduszu Sołeckiego za I półrocze 2016r., analiza wykonania budżetu za I półrocze 2016 roku, analiza 

wydatkowania środków finansowych przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej za rok 2015, informacja na 

temat realizacji programu rządowego 500+. Środki funduszu sołeckiego oraz informacje z wykonania budżetu 

szczegółowo omówiła Skarbnik Gminy, Pani Elżbieta Karolczak. Komisja rewizyjna nie wniosła uwag do w/w 

analiz. Sprawy dotyczące Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Piaskach oraz programu rządowego 500+ 

szczegółowo omówiła Pani Maria Ratajczak, Straszy pracownik Socjalny GOPS w Piaskach. Komisja 

Rewizyjna również nie wniosła uwag. W wolnych głosach i wnioskach poruszono tematy dotyczące: odpadów 

komunalnych, poboczy na drogach : Taniecznica – Grabonóg, droga koło cmentarza w Strzelcach Wielkich,  

czyszczenia studzienek kanalizacji deszczowej, remontów dróg, postawienia parkometru na Rynku w Piaskach,  

parkingu przy ul. Leśnej, sprzedaży działek na terenie Gminy, budowy sieci wodociągowej w miejscowościach 

Józefowo, Rębowo oraz Łódź, prowadzonych inwestycjach na terenie Gminy. 

 

Radny Stefan Śląski złożył sprawozdanie z posiedzenia trzech stałych komisji Rady. Przewodniczący 

poinformował, że podczas obrad komisji omawiano projekty uchwał podejmowane na dzisiejszej sesji. Zmiany 

budżetu szczegółowo omówiła Skarbnik Gminy. Pani Elżbieta Karolczak, poinformowała, że informacja            

z wykonania budżetu Gminy Piaski za I półrocze 2016r. została zamieszczona w Biuletynie Informacji 

Publicznej Gminy Piaski oraz przekazana do RIO dnia 16 sierpnia 2016r.Opinia RIO zostanie zamieszczona na 

stronie BIP Piaski. Dnia 25 sierpnia odbyła się komisja Rewizyjna, na której ww. informację omówiono  

szczegółowo, punkt po punkcie. Skarbnik Gminy zapytała Radnych czy  ponownie przedstawiać, czy ktoś 

zapoznał się  z informacją i w związku z tym ma pytania co do wykonania budżetu za I półrocze 2016r. Radni 

uznali, że jeżeli Komisja Rewizyjna zapoznała się z informacją i nie wniosła uwag, a sama informacja znajduje 

się na stronie Gminy, nie ma potrzeby szczegółowego omawiania. Projekt uchwały w sprawie: regulaminu 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Piaski 

szczegółowo omówił Sekretarz Gminy, Pan Andrzej Konieczny.  Projekty uchwał w sprawie:  wyrażenia zgody 

na przejęcie przez Gminę Piaski od Powiatu Gostyńskiego zadań związanych z   zimowym utrzymaniem dróg 

powiatowych w sezonie zimowym 2016/2017, położonych w granicach administracyjnych gminy oraz  

zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania, ustalenia ich numerów i granic   oraz 

wyznaczenia siedzib obwodowych komisji wyborczych na terenie Gminy Piaski szczegółowo omówił Wójt 

Gminy. W wolnych głosach i wnioskach Sekretarz Gminy poinformował Radnych o : składanych wnioskach i 

otrzymanych dofinansowaniach,  programach do których przystąpi Oświata (Cyfrowa Szkoła Wielkopolsk@ 

2020), 30 leciu Kapeli Piaskowianie, które odbędzie się w październiku 2016r., ponowieniu wniosku do 

Ministerstwa Kultury o remont Gminnego Ośrodka Kultury w Piaskach, dowozach dzieci do szkół uczniów 

uprawnionych i nieuprawnionych oraz niepełnosprawnych, zebraniach sołeckich w sprawie Funduszu 

Sołeckiego. Sekretarz poprosił Radnych o zastanowienie się nad możliwością korzystania z urządzeń, z  których 

można byłoby odczytywać uchwały (tablety) po to aby nie drukować wszystkich materiałów. Zwiększające się 

koszty wydruku powodują to, że koszt zakupionych tabletów szybko się zwróci.  Wójt Gminy Piaski omówił: 

inwestycje prowadzone na terenie Gminy Piaski min.: Szelejewo (budowa sali sportowej), Bodzewo (budowa 

kanalizacji), Piaski (remont dróg ul. Sienkiewicza, ul. Dębowej, drogi SIMET – Cmentarz), remont drogi w 

Szelejewie, remont dachu na ul. Szkolnej, ustawę dotyczącą inwestycji w zakresie elektrowni wiatrowych- min. 

związane z pobudowaniem  wiatraków a budownictwem mieszkalnym, program 500+ na terenie Gminy Piaski, 

ustawę dotyczącą korzystania z wód podziemnych min. sprawy dotyczące podwyższenia opłat za wodę. Pan 

Wójt poinformował, że łatanie dziur w drogach gminnych rozpocznie się od 1 września przez firmę DROGBUD. 

Jedyną wyremontowaną drogą przez ZUK w Piaskach jest łącznik za cmentarzem w Strzelcach Wielkich w 

kierunku Grabonoga. Poruszono również tematy parkingu przy ul. Leśnej, remontu świetlicy w Smogorzewie, 

postawienia znaku teren zabudowany w miejscowości Bodzewo, jak również wycinki poboczy w 

miejscowościach Smogorzewo, Strzelce, Drzęczewo.  

 

 

 

 



Ad. 7 Podjęcie uchwał w sprawie: 

- zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2016r. 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XIX/122/2016 w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2016r. stanowi 

załącznik do protokołu. 

- regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie  

Gminy Piaski 

 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XIX/123/2016 w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie  Gminy Piaski stanowi załącznik do protokołu. 

 

 - wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Piaski od Powiatu Gostyńskiego zadań związanych z   zimowym  

utrzymaniem dróg powiatowych w sezonie zimowym 2016/2017, położonych w granicach administracyjnych 

gminy 

 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XIX/124/2016 w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Piaski od Powiatu 

Gostyńskiego zadań związanych z zimowym  utrzymaniem dróg powiatowych w sezonie zimowym 

2016/2017, położonych w granicach administracyjnych gminy stanowi załącznik do protokołu.  
 

-  zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania, ustalenia ich numerów i granic  oraz 

wyznaczenia siedzib obwodowych komisji wyborczych na terenie Gminy Piaski. 

 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XIX/125/2016 zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia stałych obwodów 

głosowania, ustalenia ich numerów i granic  oraz wyznaczenia siedzib obwodowych komisji wyborczych 

na terenie Gminy Piaski stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

Ad. 8 Zapytania, wolne głosy i wnioski.  

 

Radny Stefan Śląski zwrócił się z zapytaniem oraz prośbą do radnych powiatu. Mieszkańcy Szelejewa zwracają 

się do Powiatu o położenie dywanika na drodze w stronę cmentarza, to jest ok. 100m, po opadach deszczu jest 

niemożliwe aby tą drogą przejechać. Poprosił radnych powiatu o wstawienie się w powiecie. Dodał, że będzie 

uchwalany budżet na 2017r. i może udałoby się drogę do cmentarza zrobić wspólnie. Radny poinformował,             

że 20 kwietnia 2016r. w Starostwie zostało złożone pismo o naprawę chodnika przy boisku sportowym, 

otrzymałem odpowiedź, że zostanie to  realizowane w terminie późniejszy. Pan Śląski  poprosił aby tą sprawę 

również wziąć pod uwagę przy uchwalaniu budżetu na 2017r.  

 

Radny powiatu, Pan Zenon Norman odpowiedział, że sprawa naprawy drogi w Szelejewie jest w tej chwili      

niemożliwa do wykonania, ponieważ większość inwestycji jest już po przetargach, jeżeli pozostaną środki 

finansowe z przetargów są wykorzystywane na drobne prace. Radny dodał, że nie wiadomo jak będzie wyglądać 

sytuacja w przyszłym roku.  Poinformował, że w powiecie nałożyło się bardzo wiele spraw, 90% budynków 

publicznych, w których znajdują się osoby niepełnosprawne: Chumiętki, Rogowo, czy szkoła w Grabonogu. 

Część środków przeznaczona na remont dróg jest zabierana po to aby spłacać właścicielom za ich własność. 

Wojewoda decyzją uwłaszczy byłego właściciela a powiat za te budynki płaci. W tej chwili sprawa szkoły                 

w Grabonogu jest zakończona, zostaje kwestia zapłaty. Podobnie jak trzy budynki DPS łącznie z parkami, które 

albo należy zamknąć i zaprzestać prowadzenie działalność publicznej – domów opieki społecznej -  albo starać 

się je wykupić od byłych właścicieli. Potrzebne środki na ten cel to ok. 3 do 4 mln zł. Te sprawy nałożyły się na 



siebie wszystkie te budynki trzeba wykupić od byłych właścicieli. Na dzień dzisiejszy zwrócony jest jeden 

budynek tam gdzie znajdował się wydział budownictwa, nadzór budowlany. W tym budynku nie będzie już 

żadnego wydziału powiatowego, wszystko zostały przeniesione na ul. Poznańską w budynku powiatowym.                        

Na ul. Wrocławskiej, po byłym ośrodku na parterze znajduje się szpital, pozostałe dwa piętra będą przeznaczone 

na opiekę społeczną. Wszyscy dzierżawcy tego budynku otrzymali wypowiedzenia, jeszcze w tym roku będą 

robione remonty. Radny poinformował, że NFZ wymusił na szpitalu dodatkowe pomieszczenia aby dostosować 

się do obecnych przepisów, będzie dobudowywana część do obecnego szpitala. Tak jak mówiliśmy wcześniej, 

lepiej wybudować nowy szpital w innym miejscu na potrzeby dzisiejsze, a ten stary budynek co chwile jest 

przebudowywany. w tamtych latach budowa nowego szpitala kosztowała w granicach 20 mln zł, to w ten szpital 

wyłożono już więcej środków finansowych. Cały czas nie spełnia norm jakie są w tej chwili potrzebne. Radny 

powiatu poprosił aby wszystkie pisma kierowane do Starostwa przechodziły przez dziennik w Urzędzie Gminy 

Piaski.      

 

Radny Stefan Śląski poinformował, że rozumie, iż są do wykonania inwestycje ale wykonanie 100m drogi ile            

by to kosztowało taki powiat. Pan Radny mówi o przenoszeniu wydziałów, czy na tą biedną gminę Piaski 100m             

to jest dużo, czy mało. Myślę, że radni się wstawią, z wypowiedzi to nie wiadomo, pismo jest a nie wiadomo 

jaka odpowiedź będzie. Budżet na rok 2017 jest uchwalany teraz, nie mówią że w tym roku ma powstać ale żeby 

to wziąć pod uwagę i pomyśleć. Jest to ostatnia droga, przez którą ludzie się przemieszczają, żeby nie było 

wypadków.  

 

Pan Krzysztof Deutsch zgodził się z radnym Panem Stefanem Śląskim. Poinformował, że warto wykonać                  

to 100m asfaltu drogi. Zaproponował, aby gmina Piaski wyszła z taka inicjatywą do Starostwa i wtedy Starostwo 

zabezpieczy środki w budżecie na rok 2017, to by było najlepsze rozwiązanie. Jeżeli chodzi  o naprawę 

chodnika, to wspólnie z Sołtysem z Szelejewa Pierwszego złożyłem wniosek odnośnie dokończenia chodnika w 

Szelejewie Pierwszym, a więc za jednym razem być może gdyby pracownicy Zakładu Usług Komunalnych w 

Piaskach może udało by się to poprawić, stan tego odcina jest fatalny.  

 

Radna Helena Sikora poinformowała, że na ul. Chrobrego powstała bardzo duża dziura, która wymaga 

natychmiastowej naprawy.  

 

Wójt odpowiedział, że po sesji wraz z Prezesem ZUK w Piaskach, Panem Pawłem Wujkiem podjadą, zobaczą   

co dokładnie jest do zrobienia i będzie naprawione. 

 

Radna Maria Wesołek zwróciła się do radnego, Pana Krzysztofa Deutsch, iż nie wie o którym odcinku jest 

mowa, dlatego że o dokończenie chodnika na drodze powiatowej po lewej stronie w Szelejewie wniosek został 

przeze mnie złożony wraz z podpisami mieszkańców dwa lata temu w Urzędzie Gminy Piaski jak również w 

Starostwie. Czy to chodzi o ten sam odcinek. 

 

Pan Krzysztof Deutsch odpowiedział, że ten sam odcinek.  

 

Sekretarz Gminy, Pan Andrzej Konieczny przekazał informacje Radnym i Sołtysom, że PSZOK w Smogorzewie 

od 1 września będzie czynny przez cały tydzień od godz. 1000 do 1200  a w soboty od godz. 800 do godz. 1400 . 

Sekretarz poprosił Sołtysów o wywieszenie kurendy, odbędzie się zbiórka opakowań po olejach, przepalonego 

oleju i filtrach po oleju. Firma prosi o informację gdzie opakowania można będzie odebrać. Obiór będzie                   

w miejscu wskazanym w zgłoszeniu. Dlatego prośba dla Sołtysów aby zebrali informacje, planowany czas                 

to październik 2016r. W Zespole Szkół w Piaskach otwarto wystawę „Życie codzienne w okupowanej 

Wielkopolsce”. Sekretarz zaprosił wszystkich obecnych na obejrzenie wystawy.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że mieszkańcy gminy narzekają na godziny otwarcia PSZOK                

w Smogorzewie. Poprosiła aby przesunąć godziny otwarcia tak aby wszyscy mieszkańcy mogli korzystać.  

 

Radny Wiesław Woźniak zwrócił się do radnych powiatu z pytaniem a zarazem z prośbą o łatanie dziur w 

drogach powiatowych, czy nadal trwa, czy już zostało zakończone. Droga Smogorzewo – Talary są duże ubytki 

w drodze, czekają na załatanie. Wygląda to kiepsko, dlatego że powiat śremski swoją cześć do granicy z 

powiatem gostyńskim zrobił konserwacje na swojej drodze, droga powiatu gostyńskiego wygląda bardzo źle. 

Poprosił aby powiat coś na w/w drodze wykonał.  

 

Radny powiatu, Zenon Norman poinformował, że wszelkie remonty nie są jeszcze zakończone. Firma, która 

wygrała przetarg na naprawę  dróg, w chwili obecnej remontuje ul. Sienkiewicza w Piaskach. W dalszym ciągu 

ubytki w drogach są łatane.  



Przewodnicząca Rady Gminy, Pani Irena Różalska poinformowała radnych  Gminy Piaski, że dnia 7 września 

2016r. o godz. 900 odbędzie się komisja wyjazdowa – teren gminy – zbiórka na placu przed Kościołem.     

 

 

Więcej pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady, podziękowała za udział w obradach  i zamknęła  

XIX sesję Rady Gminy.   

 
Sesja zakończyła się o godz. 1400 

Protokółowała : J. Polaszyk      

Przewodnicząca Rady Gminy 

                               Irena Różalska 

  

 

  


